



SHAIKH ABDULLA BIN KHALIFA AI KHALIFA



NAJLA M AL SHIRAWI

SICO ANNOUNCES NET PROFIT OF BD 2.8 MILLION FOR 2015

Manama, Bahrain – 20 February 2016: Securities & Investment Company (SICO), licensed by the Central Bank of Bahrain as a conventional wholesale bank, announced today its financial results for the fourth quarter and full fiscal year ending 31 December 2015.

Net consolidated profit for fiscal year 2015 was BD 2.8 million compared with BD 5.4 million in 2014, a decrease of 48 per cent due primarily to the heightened volatility of regional and global equity markets during the second half of the year. Operating income amounted to BD 8.4 million compared with BD 12.4 million the previous year, around 32 per cent lower. Basic earnings per share in 2015 were Bahraini fils 6.6 versus 12.7 fils in 2014.

For more information please contact:
Nadeen Oweis
Corporate Communications
Securities & Investment Company (SICO)
Bahrain
Dir: +973 1751 5017
Email: nadeen.owais@sicobahrain.com

Total operating expenses, which include staff overheads, general administration and other expenses, reduced to BD 5.5 million from BD 6.4 million in 2014, reflecting the Bank's success in managing its costs effectively.

For the fourth quarter of 2015, total operating income was BD 1.7 million compared to BD 671 thousand for the corresponding period in 2014; while net consolidated profit was BD 548 thousand after provisions for impairment of investments of BD 140 thousand; compared to BD 1.4 million net loss for the fourth quarter of 2014, which included provisions for impairment of investments of BD 366 thousand. Total expenses amounted to BD 1.03 million (4Q14: BD 2.03 million).

As at 31 December 2015, total balance sheet footings stood at BD 112.8 million compared with BD 115.7 million at the end of the previous year. SICO continued to maintain a strong capital base, ending the year with shareholders' equity of BD 58.4 million net of BD 3.8 millions dividends distributed earlier in the year 2015 (2014: BD 61.1mn), and a very strong consolidated capital adequacy ratio of 53.6 per cent. Available-for-sale securities at the end of 2015 totalled BD 30.2 million (end-2014: BD 28.8mn), while investments at fair value through profit or loss were BD 14.3 million (end-2014: BD 17.3mn).

Assets under management remained strong at BD 332.3 million (US\$ 881.5mn) against BD 338.8 million (US\$ 898.7 mn) in 2014, an indication of clients' confidence in SICO's asset management capability to deliver better performance than its benchmarks and peer group, even in challenging market conditions. Assets under custody with the Bank's wholly-owned subsidiary – SICO Funds Services Company (SFS) – increased to BD 1.7 billion (US\$ 4.5bn) from BD 1.6 billion (US\$ 4.4bn) at the end 2014.

Commenting on these results, Shaikh Abdulla bin Khalifa Al Khalifa, Chairman of Securities & Investment Company (SICO), said: "Despite 2015 proving to be considerably more challenging and volatile than had been expected, SICO posted a commendable performance, which marked seven consecutive years of profitability since the financial crisis."

"Looking ahead, 2016 will be another highly-challenging year. However, the Board has full confidence in the ability of the Bank's high-calibre management team to respond to the challenges of a new regional reality in a positive and proactive manner."

Putting the financial results of 2015 into context, Ms Najla M Al Shirawi, Chief Executive Officer, said: "Most of the GCC markets ended the year in double-digit negative territory (minus 14%-17%). Market turnover across the region was considerably more subdued than 2014, with trading values declining by 32 per cent from 2014 levels. However, GCC fixed income markets performed positively, closing the year up 1.7 per cent."

"Against such a challenging backdrop, SICO's business lines showed great resilience, and posted another positive performance during the year. Whilst maintaining our market share in the Bahrain Bourse, SICO continued on winning new asset management mandates. Despite the market depreciation, assets under management dropped only by 1.9 per cent year on year."

"As we have seen in the past, interesting new investment opportunities arise from market corrections, and SICO will continue to take full advantage of such opportunities in the best interests of our clients and shareholders, a commitment which is central to our long-term value proposition in the last 20 years," added Ms. Al Shirawi.

- Ends -

Securities & Investment Company (SICO)

Headquartered in the Kingdom of Bahrain, and with a growing regional presence and international footprint, Securities & Investment Company (SICO) is one of the premier wholesale banks in the GCC region. SICO provides a select range of investment banking solutions – brokerage, market making, treasury, asset management, corporate finance, and custody and fund administration – which are underpinned by an independent, value-added research capability.

Established in 1995, and listed on the Bahrain Bourse in 2003 as a closed company, SICO operates under a conventional wholesale banking licence from the Central Bank of Bahrain. The Bank has two wholly-owned subsidiaries: SICO Fund Services Company (SFS) – a specialised regional custody house; and SICO UAE – an Abu Dhabi-based brokerage firm licensed by the Emirates Securities & Commodities Agency.

For more information please contact:
Nadeen Oweis
Corporate Communications
Securities & Investment Company (SICO)
Bahrain
Dir: +973 1751 5017
Email: nadeen.oweis@sicobahrain.com



السيدة نجلاء محمد الشيراوي

الشيخ عبدالله بن خليفة آل خليفة

2.8 مليون دينار صافي أرباح شركة الأوراق المالية والاستثمار (سيكو) في 2015

المنامة، مملكة البحرين، 20 فبراير 2016: أعلنت اليوم شركة الأوراق المالية والاستثمار (سيكو)، المرخصة من قبل مصرف البحرين المركزي كبنك جملة تقليدي، نتائجها المالية للربع الرابع والسنة المالية المنتهية في 31 ديسمبر 2015.

حقق البنك أرباحاً صافية موحدة بلغت 2.8 مليون دينار بحريني للسنة المالية 2015 مقارنةً بمبلغ 5.4 مليون دينار بحريني في سنة 2014، متراجعة بنسبة 48% و يعود السبب الرئيسي في ذلك الى حدة التقلبات و التراجعات التي شهدتها الأسواق الإقليمية والعالمية خلال النصف الثاني من السنة. كما بلغ الدخل التشغيلي 8.4 مليون دينار بحريني، منخفضاً بنسبة 32% عن السنة السابقة حين كان 12.4 مليون دينار بحريني ، وبلغت ربحية السهم 6.6 فلساً للسنة مقابل 12.7 فلساً في سنة 2014.

لمزيد من المعلومات، يرجى الاتصال على
ندين عويس، مدير العلاقات العامة
شركة الأوراق المالية و الإستثمار (سيكو)

هاتف : 0097339016469 Nadeen.oweis@sicobahrain.com

هذا وانخفض إجمالي النفقات التشغيلية والتي تشمل نفقات الموظفين والمصاريف الإدارية العامة والمصاريف الأخرى إلى 5.5 مليون دينار بحريني في سنة 2015 من 6.4 مليون دينار بحريني في سنة 2014، ما يعزز مدى كفاءة البنك في تقنين مصاريفه بفاعلية.

إلى جانب ذلك، جاءت نتائج الربع الرابع من سنة 2015 قوية حيث ارتفع إجمالي الدخل التشغيلي إلى 1.7 مليون دينار بحريني للربع الأخير من سنة 2015 مقارنةً بمبلغ 671 ألف دينار بحريني في نفس الفترة من سنة 2014؛ بينما بلغ صافي الأرباح الموحدة 548 ألف دينار بحريني بعد احتساب مبلغ 140 ألف دينار بحريني كمخصصات لانخفاض قيمة الاستثمارات، وذلك مقارنةً بخسارة صافية بلغت 1.4 مليون دينار بحريني في الربع الرابع من سنة 2014 واشتملت على 366 ألف دينار بحريني كمخصصات لانخفاض قيمة الاستثمارات. أما النفقات الإجمالية فقد سجلت 1.03 مليون دينار بحريني، مقارنةً بمبلغ 2.03 مليون دينار بحريني في الربع الرابع من سنة 2014.

سجلت الأرصدة الأجمالية في الميزانية العمومية كما في 31 ديسمبر 2015 مبلغ 112.8 مليون دينار بحريني، في مقابل 115.7 مليون دينار بحريني كما في نهاية السنة السابقة. وقد واصل البنك المحافظة على قاعدة رأس مال قوية، حيث بلغت حقوق المساهمين 58.4 مليون دينار بحريني وذلك بعد توزيع أرباح نقدية على المساهمين بلغت 3.8 مليون دينار بحريني خلال هذه السنة مقارنةً مع 61.1 مليون دينار بحريني في سنة 2014، وبنسبة كفاية رأسمال موحد بلغت 53.6%. وبالإضافة إلى ذلك، ارتفع إجمالي قيمة الأوراق المالية المتاحة للبيع كما في نهاية 2015 إلى 30.2 مليون دينار بحريني، من 28.8 مليون دينار بحريني في نهاية 2014، بينما بلغت الاستثمارات بالقيمة العادلة من خلال الربح أو الخسارة 14.3 مليون دينار بحريني، في مقابل 17.3 مليون دينار بحريني كما في نهاية العام 2014.

حافظت الأصول تحت الإدارة على مستواياتها لتبلغ 332.3 مليون دينار بحريني (881.5 مليون دولار أمريكي) في مقابل 338.8 مليون دينار بحريني (898.7 مليون دولار أمريكي) في سنة 2014. ما يشير إلى مدى ثقة العملاء بقدرة البنك على التفوق في مجال إدارة الأصول وتحقيق أداء أفضل من المؤشرات القياسية، على الرغم من أوضاع السوق الصعبة. كذلك نمت الأصول المحتفظ بها لدى الشركة التابعة والمملوكة بالكامل لسيكو - شركة سيكو لخدمات الصناديق الاستثمارية - لتصل إلى 1.7 مليار دينار بحريني (4.5 مليار دولار أمريكي) من 1.6 مليار دينار بحريني (4.4 مليار دولار أمريكي) كما في نهاية سنة 2014.

وفي تعليقه على هذه النتائج، صرح الشيخ عبدالله بن خليفة آل خليفة، رئيس مجلس إدارة شركة الأوراق المالية والاستثمار (سيكو) قائلاً: "واصلت سيكو أداءها الأيجابي واستمرت في تحقيق الربحية للسنة السابعة على التوالي منذ الأزمه المالية، على الرغم من التحديات والتقلبات التي شهدتها الأسواق لهذا العام والتي جاءت أكثر حدة من ما كان متوقعاً"

لمزيد من المعلومات، يرجى الاتصال على

ندين عويس، مدير العلاقات العامة

شركة الأوراق المالية و الاستثمار (سيكو)

هاتف : 0097339016469 Nadeen.oweis@sicobahrain.com

كما أضاف الشيخ عبدالله "أن مجلس الإدارة على ثقة تامة بقدرات فريق الإدارة على اتخاذ الخطوات المناسبة لمواجهة تحديات الواقع الاقتصادي الأقليمي الجديد في ظل الظروف الصعبة المتوقعة في عام 2016".

ومن جانبها، أوضحت السيدة نجلاء محمد الشيراوي، الرئيس التنفيذي، بشأن النتائج المالية لسنة 2015 قائلة: "أنهت معظم أسواق المال في دول مجلس التعاون الخليجي على تراجع تراوح ما بين 14% و 17%، وانخفضت قيمة التداول في جميع أسواق المنطقة بنسبة 32% مقارنة بالسنة السابقة، في المقابل حققت أدوات الدخل الثابت في دول مجلس التعاون أداءً إيجابياً حيث سجلت ارتفاع بنسبة 1.7% للسنة".

وأضافت: "على الرغم من الصعوبات في بيئة العمل، فقد تمكنت سيكو من تحقيق أداء إيجابي على صعيد مختلف القطاعات حيث حافظت أعمال الوساطة على حصتها السوقية في بورصة البحرين، كما تمكن قطاع إدارة الأصول من الحصول على المزيد من التفويضات من العملاء مما قلص من أثر هبوط التقييمات للأصول، حيث أنخفض حجم الأصول تحت الإدارة بنسبة 1.9% فقط".

وتابعت قائلة "نحن نرى إمكانية الاستفادة من عمليات التصحيح في الأسواق في اقتناص فرص استثمارية جديدة، وستواصل سيكو العمل على الاستفادة من تلك الفرص بما يحقق أفضل النتائج لعملائنا و لمساهميننا، وهو التزام يشكل المحور الأساسي لتحقيق القيمة المضافة على مدى السنوات العشرين الماضية منذ بدء عملياتنا".

- انتهى -

نبذة عن شركة الأوراق المالية و الإستثمار (سيكو):

تعد شركة الأوراق المالية و الإستثمار (سيكو) وهي شركة مرخصة من قبل مصرف البحرين المركزي كبنك جملة تقليدي وتتخذ من مملكة البحرين مقراً لها والأخذ بالتوسع على المستويين الإقليمي والدولي، من أهم بنوك الجملة في منطقة مجلس التعاون الخليجي. وتقدم الشركة مجموعة منتقاة من الخدمات المصرفية الإستثمارية التي تشمل الوساطة وصناعة السوق وخدمات الخزينة وإدارة الأصول وتمويل المؤسسات وحفظ الأوراق المالية وإدارة الصناديق الإستثمارية التي تستند إلى الأبحاث الإستثمارية ذات القيمة المضافة.

بدأت سيكو مزاوله أعمالها عام 1995 وتم إدراج أسهمها في سوق البحرين للأوراق المالية في عام 2003 كشركة مٌفقلة. ولسيكو شركتين تابعتين ومملوكتين لها بالكامل، هي شركة سيكو لخدمات الصناديق الإستثمارية التي تُعد شركة متخصصة في أعمال حفظ الأوراق المالية وخدمات إدارة الصناديق الإستثمارية على المستوى الإقليمي. وشركة الأوراق المالية والإستثمار (الإمارات) دار وساطة مالية مقرها في أبو ظبي و مرخصة من قبل هيئة الأوراق المالية والسلع في الإمارات للقيام بأعمال التداول في دولة الإمارات العربية المتحدة.

لمزيد من المعلومات، يرجى الأتصال على

ندين عويس، مدير العلاقات العامة

شركة الأوراق المالية و الإستثمار (سيكو)

هاتف : 0097339016469 Nadeen.oweis@sicobahrain.com